
Bosna i Hercegovina
Federacija Bosne i Hercegovine
Hercegovačko-neretvanski kan ton
SKUPŠTINA
Broj: 02-01-XXX-042118
Mostar, 30.01.2018. godine

IZVOD IZ ZAPISNIKA
sa tridesete (XXX.) sjednice Skupštine
Hercegovačko-neretvanskog kantona

Sjednicaje održana dana 30.01.2018. godine u sali Skupštine Hercegovačko-neretvanskog
kantona u Mostaru sa početkom rada u 12:00 sati.

Sjednicu je otvorio Šerif Špago, predsjedavajući Skupštine Hercegovačko-neretvanskog
kantona i pozdravio prisutne.

Sekretar Skupštine, Željka Čule je izvršila prozivku prisustva poslanika.
Prisutni: Stana Burić, Boris Bošnjak, 'Ramiz Fajić, Luka Faletar, Zlatko Hadžiomerović,

Zoran Krešić, Tomislav Martinović, Zijat Mušić, Ante Pavličević, Davor Pehar, Andrea Pehar,
Đuro Prkačin, Dario Pušić, Ivona Raguž, Zoran Raič, Vesna Saradžić, Amir Šelo, Ajman Šoše,
Šerif Špago, Ana-Marija Tadić-Jakovljević, Drago Tule, Amer Zagorčić, Aner Žuljević, Anel
Kljako, Elmir Šator i Adnan Velagić.

Odsutni: Ilija Cvitanović, Osman Ćatić, Mesud Džajić i Osman Macić.
Konstatovano je da je na sjednici prisutno 26 poslanika, te da postoji kvorum za rad i

punovažno odlučivanje.
Prisutni po pozivu: predstavnici Vlade, predstavnici međunarodnih organizacija

predstavnici sredstava javnog informisanja.
Sjednica je javna, snimana je i snimci su sastavni dio ovog Izvoda iz zapisnika.
Predsjedavajući Skupštine obavijestio je poslanike da je u materijalima dostavljen

prijedlog dnevnog reda koji je utvrdio Kolegij Skupštine i to:
1. Poslanička pitanja,
2. Nacrt Zakona o utvrđivanju i načinu izmirenja unutrašnjeg duga HNK,
3. Informacija o stanju u oblasti obrazovanja HNK,
4. Prijedlog Odluke o osnivanju Komisije za pitanje boraca u HNK,
5. Prijedlog Odluke o osnivanju Komisije za europske integracije Skupštine HNK
Otvorena je rasprava.
U raspravi su učestvovali Vesna Saradžić i Šerif Špago.
Vesna Saradžićje predložila dopunu dnevnog reda, i to amandmani na Ustav HNK u

cilju usklađivanja Ustava HNK sa Ustavom F BIH i osiguranja konstitutivnosti srpskog
naroda u HNK, i Odluku o proglašenju amandmana na Ustav HNK.

Šerif Špago je izvjestio poslanike da ispred predlagača povlači sa dnevnog reda o
osnivanju Komisije za pitanje boraca u HNK.

Obavljeno je glasanje po prijedlogu dopune dnevnog reda, a to je prijedlog gospođe
Saradžić a vezano da prva tačka bude:
a)ustavni amandmani na Ustav HNK
b) odluka o proglašenju amandmana na Ustav HNK
Konstatovano je da sa 4 glasa "Za" prijedlog nije dobio potrebnu većinu.
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Zatim se glasalo o dnevnom redu:
Nakon toga obavljeno je glasanje o dnevnom redu.
Većinom glasova "Za", i 3 glasa Protiv" usvojen je slijedeći:

Dnevni red:

1. Poslanička pitanja;
2. Nacrt Zakona o utvrđivanju i načinu izmirenja unutrašnjeg duga HNK;
3. Informacija o stanju u oblasti obrazovanja u HNK;
4. Prijedlog Odluke o osnivanju Komisije za evropske integracije
Skupštine HNK.

Nakon usvajanja dnevnog reda, jednoglasno su usvojeni i izvodi iz zapisnika sa 29.
redovne i 9. vanredne sjednice Skupštine HNK.

AD 1. Poslanička pitanja
Otvorena j e rasprava.
U raspravi su učestvovali: Amir Šelo, Amer Zagorčić, Adnan Velagić, Aner Žuljević,

Andrea Pehar, Elmir Šator, Ramiz Fajić, Dario Pušić, Stana Burić, Ajman Šoše i Vesna
Saradžić.

Amir Šelo
Uvaženo rukovodstvo Skupštine, drage kolege i kolegice zastupnici, članovi Vlade,

uvaženi gosti. Imam dva poslanička pitanja. Prvo poslaničko pitanje postavljam Centru za
uklanjanje mina u BiH, regionalnom uredu Mostar. "Poštovani, molim vas da mi dostavite
informaciju o trenutnoj veličini minskih sumnjivih površina u HNK-a, također dali je u toku
2018. godine planirano čišćenje istih?

Drugo poslaničko pitanje postavljam Službi za zapošljavanje HNK-a. "Molim vas da
mi dostavite podatak koliko je mladih u dobi od 18 do 35 godina sa njihovim kvalifikacijama
otišlo na rad u zemlje Evropske Unije iz HNK-a u 2017. godini?

Amer Zagorčić
Uvaženi predsjedniče, kolege zastupnici i gosti. Moje prvo pitanje: Na koji način se vrši

kontrola hrane u HNK-a, koliko je tih kontrola izvršeno u 2015., 2016. i 2017. godini, na kojim
lokacijama, nad kojim proizvodima i kakvi su rezultati analiza? Molio bi da mi se dostavi
potpuni izvj eštaj.

Moje drugo pitanje: Molio bi da mi se dostavi izvještaj o javnim nabavkama za 2017.
godinu Uprave za civilnu zaštitu i vatrogastvo, a što uključuje informaciju o sredstvima,
ponudama i odabranim ponuđačima.

Adnan Velagić
Poštovano skupštinsko predsjedništvo, kolege zastupnici, kolegice, gosti, pozdravljam

vas sve. Upućujem pitanje Zavodu zdravstvenog osiguranja HNK-a. "Poštovani, s obzirom na
povećani broj oboljelih koji su u potrebi da koriste lijekove statin, lijek protiv masnoće, zatim
lijekovi sartani za visok pritisak, abizoi lijek za liječenje psihoza, te xarelto lijek protiv
zgrušavanja krvi, postavljam pitanje, dali je Zavod zdravstvenog osiguranja u mogućnosti da
ove lijekove stavi na esencijalnu listu lijekova? Napominjem, da su ovaj prijedlog inicirali ne
samo pacijenti nego i određeni broj ljekara, ako jeste, zamolio bi vas da ovo pitanje prihvatite
kao inicijativu da se ovi lijekovi nađu na esencijalnoj listi Zavoda zdravstvenog osiguranja
HNK-a.
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Aner Žuljević
Pošto se prvi put javljam, želio bi da pozdravim sve. la ponavljam svoje pitanje na koje

nisam dobio odgovor, a postavio sam ga na sjednicama ranije, a odnosi se na dokumentaciju
vezanu za prijem pripravnika u HNK-a, sa svim onim pratećim dokumentima koji se odnose na
rad komisije, bodovanje i naravno finalne rezultate koji su objavljeni na stranici Vlade.

Moje drugo pitanje također ide prema Vladi, da mi se dostavi, pošto sam listao sve
službene novine i nisam mogao da dođem do analitike utroška stavke iz budžeta koja se odnosi
na transfer za informisanje. Znači tražim od Vlade da mi dostavi analitiku utroška sredstava
koja se odnosi na medije, s obzirom da jedna odluka koja postoji u službenim novinama se
odnosi na dopunu odluku u kojoj se jednom od portala, da sad ne reklamiramo, odobrilo
dodatnih 10.000 KM. I naravno želio bi da pored te odluke dobijem i kriterije na bazi kojih je
Vlada donijela odluku da izvrši takvu raspodjelu.

Andrea Pehar
Moje pitanje upućeno je ministarstvu zdravstva, rada i socijalne skrbi, te Zavodu za

javno zdravstvo. Svjedoci smo izuzetno loše procjepljenosti djece, većinom zbog loše
informiranosti roditelja o istom, te me stoga zanima što se planira raditi po tom pitanju, jeli
moguće organizirati radionice, seminare, edukacije i slično za roditelje kako bismo ih potaknuli
da cijepe svoju djecu i spriječimo moguće epidemije?

Moje drugo pitanje upućeno je ministarstvu turizma i ministarstvu gospodarstva. Dali
su i na koji način, ako jesu, zaštićeni autohtoni proizvodi naše županije, vrši li se kontrola
plasmana istih na tržište, te njihove kvalitete?

I imam jednu inicijativu ministarstvu zdravstva, rada i socijalne skrbi i ministarstvu
obrazovanja, prosvjete, kulture i športa. Pokrećem inicijativu za donošenje pravilnika o
pravilnoj ishrani djece u ustanovama za odgoj djece predškolske dobi. Smatram da je
neophodno da se od najranije dobi djeca prehranjuju i prije svega uče zdravim prehrambenim
navikama.

Elmir Šator
Imam dva pitanja. Jedno je za ministarstvo zdravstva, rada i socijalne zaštite, a drugo je

za kantonalni Zavod zdravstvenog osiguranja. Znači pitanje za ministarstvo zdravstva, vezano
je i u kontekstu je i budućih pregovora sindikata doktora i stomatologa i stanja materijalnog
istih kategorija, pa me zanima, dali ministarstvo zdravstva ima precizne podatke o visini plaća
rukovodnih osoba u bolnicama, te domovima zdravlja na području HNK-a, ne misleći pri tom
samo na direktorske plaće, nego i naknade drugih rukovodnih lica, šefova službi i klinika, lica
angažiranih za pružanje sofisticiranih usluga, glavnih sestara klinika, službi i odjeljenja, kao i
kompletnih ustanova, te kolike su visine naknada članova upravnih vijeća u svim zdravstvenim
ustanovama na području kantona, dali su ukinuti takozvani menadžerski ugovori u skladu
odlukom Vlade F BiH od 01.07.2015. godine, ako jesu, zašto je to u suprotnosti sa zadnjim
nalazima Poreske uprave, i šta se poduzima u vezi sa rečenim nalazima? Znači ovdje se ne radi
o karakteristikama ličnih primanja, premda kad je riječ o rukovodnim licima to se ne može
izbjeć, nego općenito da vidimo koliko se ponašamo ko pijani milijarderi, a mišljenja sam da
se dobro ponašamo u tom pravcu.

Drugo pitanje se odnosi na kantonaini Zavod zdravstvenog osiguranja. Znači na osnovu
kojeg zakonskog i podzakonskog akta ste povisili primanja Ijekarima porodične medicine u
odnosu na druge ljekare, osobito govoreći o specijalistima u domovima zdravlja, pri čemu sada
dohoci jednog doktora početnika sa tek položenim državnim ispitom iznose 300 do 500 KM
više nego ljekara specijaliste, uzimajući u obzir da u porodičnoj medicini po mome mišljenju,
a mislim da sam kompetentan, vlada hronični nerad, da u 12 sati ne možete nać doktora na
mjestu a prima po 2.500 KM u odnosu na ljekara specijalistu, recimo konkretno mog profila,
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koji prima 1.800 do 1.900 KM, to je prilična razlika, pa me zato zanima, na koje će se zakonske
i podzakonske akte Zavod zdravstvenog osiguranja pozvati za ovo?

Ramiz Fajić
Pozdravljam sve prisutne u sali. Imam dva pitanja. Moje prvo pitanje upućeno je

ministarstvu zdravstva, rada i socijalne zaštite. Imajući u vidu aktuelnu problematiku zdravstva
tražim da mi dostavite informaciju dali je pokrenuta procedura potpisivanja sporazuma o
međusobnim pravima i obavezama suosnivača Sveučilišne kliničke bolnice Mostar s obzirom
da su suosnivači Federacija Bosne i Hercegovine, Hercegovačko-neretvanski kanton,
Zapadnohercegovački kanton, Kanton 10 i Srednjobosanski kanton, kao i dali su na osnovu
toga upisane promjene u sudski registar sajasno preciznim udjelima osnivača, kao i sve pravne
akte koji regulišu prava i obaveze po osnovu udjela osnivača?

A moje drugo pitanje upućeno je Upravi za civilnu zaštitu i vatrogastvo. Tražim da mi
dostavite sljedeće, koliko je Uprava za civilnu zaštitu i vatrogastvo nabavila vatrogasnih vozila,
kome su dodijeljena, kolika je ukupna cijena nabavke i koji firmama su dodijeljeni ugovori za
nabavku i to u 2015., 2016. i 2017. godini, kao i sastav komisije za nabavku za navedene
ugovore, kolika je vrijednost opremanja operativnog centra, te mi navesti pojedinačnu opremu
kojaje instalirana u operativnom centru?

Dario Pušić
Koristim priliku da postavim dva zastupnička pitanja. Prvo pitanje, Ministarstvu

prosvjete, znanosti, kulture i športa HNŽ-a, zanima me kada planirate u proceduru staviti novi
zakon o sportu HNŽ-a? Drugo pitanje, također isto ministarstvu prosvjete, znanosti, kulture i
športa, zanima me u kojoj je fazi osnivanje Športskog saveza HNŽ-a?

Stana Burić
Da mi se ne bi neko proglasio nenadležnim, ja isto pitanje postavljam mimstru

unutarnjih poslova, ministru prometa i veza i trgovačkoj inspekciji. Svjedoci smo da svako malo
niknu pored ceste razne trgovine iz kamiona, iz prikolica, mislim da ugrožavaju i promet,
zaustavljaju se ljudi u te trgovine, pa me zanima, jesu li te trgovine registrirane, ako su
registrirane, kontrolira li ih nadležna trgovačka inspekcija, imaju li fiskalne kase, jer te trgovine
također svjesni smo ubijaju ove male regularne trgovine koje se nalaze u naseljenim mjestima,
koje plaćaju velike najrnove, velike poreze, plaćaju državi sve doprinose, ako je ovo crno tržište
onda molim jedno od ovih troje, zapravo sve troje nadležnih da zaustave to.

Ajman Šoše
Evo ja sam dobio ovaj odgovor od ministarstva unutrašnjih poslova na poslaničko

pitanje sa prethodne sjednice skupštine kada sam pitao ministra kako i zbog čega do sada nije
implementirana, odnosno povedena pravo snažna i izvršna sudska presuda, a vezano za status
komesara policije HNK-a. Moram reć da nisam zadovoljan odgovorom. Dakle, ministar ovdje
nadugo i naširoko jeli opisuje nadležnosti svih organa koji su nadležni za smjenu, za
imenovanje, itd., obrazlaže presudu, postavlja ovdje jednu tezu o utvrđujućem i obavezujućem
dijelu, kaže utvrđujući dio, šta je onda utvrđeno, utvrđeno je da ono što ste radili nije zakonito,
a onaj drugi obavezujući dio je da naravno dovedete stvar u skladu sa zakonom. I to je vrlo
jednostavna stvar. A ovdje se sad odgovornost prebacuje na Vladu, na nezavisni odbor, na nas
iz Skupštine koji nismo još formirali nezavisni odbor za izbor i reviziju, što je tačno jer tu kao
član ove Skupštine i kao član komisije prihvatam odgovornost, međutim onaj prvi dio koji je
najbitniji jeste izvođenje iz prava čovjeka koji se tamo nalazi već duži vremenski period
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nezakonito. Nema potrebe da prebacujete odgovornost na bilo koga, vi ste na potezu i vama ne
treba apsolutno nikakav akt deklarativne prirode jer imate pravo snažnu i izvršnu sudsku
presudu. Prema tome, danas tražim da mi se ovo pojasni i dodatno pitam ministra, na osnovu
kojeg akta je Iliju Lasića uveo u prava iz radnog odnosa, odnosno uspostavio mu radno-pravni
status u onom periodu prije, evo više od tri godine? I ako je to ona nezakonita i ništavna odluka
nezavisnog odbora, onda vas pitam, kako vam je nezakonita i ništavna odluka bila dovoljna za
uspostavu radno-pravnog statusa, odnosno za uvođenje čovjeka u prava iz radnog odnosa, a
pravo snažna i izvršna sudska presuda vam nije dovoljna da biste nekoga izveli iz prava iz
radnog odnosa?

Vesna Saradžić
Ja sam na prošloj sjednici, prošloj redovnoj sjednici, postavila dva pitanja, odnosno

tražila sam analizu novonastalog stanja na područjima koja su bila obuhvaćena požarom, tražila
sam to od Uprave za civilnu zaštitu i vatrogastvo i moram reći da sam u najmanju ruku
iznenađena odgovorom jer oni kažu da nisu nadležni i da to mogu raditi same nadležne situacije
i gdje na kraju ovaj je navedeno da svake godine prije požarne sezone Uprava za civilnu zaštitu
i vatrogastvo HNK-a donosi preporuke za provođenje preventivnih mjera zaštite od požara, s
tačno preciziranim nosiocima aktivnosti i zadacima. Tako da mi nije jasno na osnovu čega
donose preporuke ako nisu nadležni za izradu analize, a svi znamo da smo imali veliki broj
požara u prošloj sezoni u HNK-a.

Moje drugo pitanje se odnosilo, odnosno bila je inicijativa upućena prema Vladi s
obzirom na jako tešku situaciju, odnosno stanje vezano za naše šume na području HNK-a. I s
obzirom da zakon o vladi, član 3, stav 2, definiše da vlada upravlja imovinom u vlasništvu
kantona, ako zakonom drugačije nije određeno, ondaje bilo ovaj logično da vlada izradi akcioni
plan u smislu zaštite i gospodarenja šumama s obzirom da nemamo ni zakon na kantonalnom
ni na federalnom nivou. Međutim, odgovor koji sam dobila od Uprave za šumarstvo, navodi se
da šumarska inspekcija trenutno nema zakonsku osnovu na osnovu koje bi podnosi la prekršajne
naloge i prekršajne prijave za prekršaje učinjene u smislu postojanja osnovane sumnje u
počinjenje prekršaja bespravnog prijevoza drveta i neposjedovanja potrebne propisne
dokumentacije o porijeklu i vlasništvu drveta jer trenutno ni jednim važećim zakonom nije
regulisano kako ta dokumentacija treba da izgleda, i još navode da realan problem u otkrivanju
takvih krivičnih djela predstavlja pored činjenice da u našem kantonu trenutno rade samo dva
šumarska inspektora i činjenica da su takva krivična djela vrlo teško dokaziva jer se obično
dešavaju u udaljenim područjima. Ja na osnovu ovog odgovora kojeg sam dobila od Uprave za
šumarstvo i od inspektorata šumarsko-lovne inspekcije postavljam pitanje Vladi, znači li to da
je ovo znak da svi možemo krenuti u šumu sjeć bespravno drva i da niko neće za to odgovarati
jer nema zakona ni kantonalnog ni federalnog niti uredbi po kojima će počinioci takvih
krivičnih djela biti sankcionisani.

I samo još jedno pitanje, vezano za požar u Salakovcu gdje je zapaljena kuća, ja
postavljam pitanje ministarstvu unutrašnjih poslova, šta je poduzeto po tom pitanju, kakva su
saznanja zbog svojevrsnog nemira koji je prisutan kod stanovništva povratnika srpske
nacionalnosti?

Predsjedavajući Skupštine HNK ŠerifŠpago zaključuje raspravu po prvoj tačci dnevnog
reda.
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AD 2. Nacrt Zakona o utvrđivanju i načinu izmirenja unutrašnjeg duga HNKž
Uvodno izlaganje dao je Vejsil Cokoja, pomoćnik ministra finansija u Vladi HNK:
Otvorena je rasprava.
U raspravi nije nitko učestvovao.
Predsjedavajući Skupštine predložio je slijedeći Zaključak:
"Da se prihvata Nacrt Zakona o utvrđivanju i načinu izmirenja unutrašnjeg duga

HNK-a kao dobra osnova za izradu prijedloga zakona.
Ostavlja se rok od 7 dana poslanicima da dostave dodatne prijedloge u pisanom

obliku."
Obavljeno je glasanje.
Nakon glasanja konstatovano je daje ovaj Zaključak jednoglasno usvojen.

AD 3. Informacija o stanju u oblasti obrazovanja u HNK
Uvodno izlaganje dao je Rašid Hadžović, ministar obrazovanja, nauke, kulture i sporta

u Vladi HNK.
Otvorena je rasprava.
U raspravi su učestvovali: Đuro Prkačin, Adnan Velagić, Sevjdalija Gušić ispred

doktoranata Univerziteta .Džemal Bijedić", Amer Zagorčić, Zoran Krešić, Zijat Mušić, Zlatko
Hadžiomerović, Edin Idrizović predsjednik Aktiva direktora osnovnih škola koje rade po
nastavnom planu i programu na bosanskom jeziku, Vesna Saradžić, Aner Žuljević, Stana Burić,
Andrea Pehar, Anel Kljako, Amir Šelo, Ivona Raguž, Tomislav Martinović, Ajman Šoše i i
Šerif Špago.

Rašid Hadžović, ministar obrazovanja, nauke, kulture i sporta u Vladi HNK je
odgovorio na određena pitanja.

Predsjedavajući Skupštine Šerif Špago dao je napomenu da svi poslanici imaju
mogućnost da u narednih 7 dana dostave eventualno dodatne prijedloge zaključaka, koje će
Kolegij zajedno sa Komisijom za obrazovanje, nauku i kulturu sagledati i za narednu sjednicu
Skupštine predložiti zaključke koje bi trebalo usvojiti.

AD 4. Prijedlog Odluke o osnivanju Komisije za europske integracije Skupštine HNK
Obrazloženje je dao Šerif Špago.
Otvorena j e rasprava.
U raspravi nije nitko učestvovao.
Obavljeno je glasanje.
Nakon glasanja konstatovano je da Prijedlog Odluke o osnivanju Komisije za europske

integracije Skupštine HNK jednoglasno usvojen.

Sjednicaje završena u 18:00 sati.
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Bosna i Hercegovina
Federacija Bosne i Hercegovine
Hercegovačko-neretvanska županija-kan ton
SKUPŠTINA
Broj: 02-01-XXX-042118
Mostar, 30.01.2018. godine

IZVOD IZ ZAPISNIKA
sa tridesete (XXX.) sjednice Skupštine

Hercegovačko-neretvanske županije-kantona

Sjednica je održana dana 30.01.2018. godine u dvorani Skupštine Hercegovačko-
neretvanske županije-kantona u Mostaru sa početkom rada u 12:00 sati.

Sjednicu je otvorio Šerif Špago, predsjedavajući Skupštine Hercegovačko-neretvanske
županije-kantona i pozdravio nazočne.

Tajnik Skupštine, Željka Čule je izvršila prozivku nazočnosti zastupnika.
Nazočni: Stana Burić, Boris Bošnjak, Ramiz Fajić, Luka Faletar, Zlatko Hadžiomerović,

Zoran Krešić, Tomislav Martinović, Zijat Mušić, Ante Pavličević, Davor Pehar, Andrea Pehar,
Đuro Prkačin, Dario Pušić, Ivona Raguž, Zoran Raič, Vesna Saradžić, Amir Šelo, Ajman Šoše,
Šerif Špago, Ana-Marija Tadić-jakovljević, Drago Tule, Amer Zagorčić, Aner Žuljević, Anel
Kljako, Elmir Šator i Adnan Velagić.

Izočni: Ilija Cvitanović, Osman Ćatić, Mesud Džajić i Osman Macić.
Konstatirano je da je na sjednici nazočno 26 zastupnika, te da postoji kvorum za rad i

punovažno odlučivanje.
Nazočni po pozivu: predstavnici Vlade, predstavnici međunarodnih organizacija

predstavnici sredstava javnog informiranja.
Sjednica je javna, snimana je i snimc i su sastavni dio ovog Izvoda iz zapisnika.
Predsjedavajući Skupštine obavijestio je zastupnike da je u materijalima dostavljen

prijedlog dnevnog reda koji je utvrdio Kolegij Skupštine i to:
1. Zastupnička pitanja,
2. Nacrt Zakona o utvrđivanju i načinu izmirenja unutarnjeg duga HNŽ/K,
3. Informacija o stanju u oblasti obrazovanja HNŽ/K,
4. Prijedlog Odluke o osnivanju Povjerenstva za pitanje branitelja u HNŽ/K,
5. Prijedlog Odluke o osnivanju Povjerenstva za europske integracije Skupštine

HNŽ/K
Otvorena j e rasprava.
U raspravi su sudjelovali Vesna Saradžić i Šerif Špago.
Vesna Saradžićje predložila dopunu dnevnog reda, i to amandmani na Ustav HNŽ/K

u cilju usklađivanja Ustava HNŽ/K sa Ustavom F BIH i osiguranja konstitutivnosti srpskog
naroda u HNŽ/K, i Odluku o proglašenju amandmana na Ustav HNŽ/K.

Šerif Špago je izvjestio zastupnike da ispred predlagača povlači sa dnevnog reda o
osnivanju Povjerenstva za pitanje branitelja u HNŽ/K.

Obavljeno je glasanje po prijedlogu dopune dnevnog reda, a to je prijedlog gospođe
Saradžić a vezano da prva točka bude:
a)ustavni amandmani na Ustav HNŽ/K
b) odluka o proglašenju amandmana na Ustav HNŽ/K
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Konstatirano je da sa 4 glasa "Za" prijedlog nije dobio potrebnu većinu.
Zatim se glasalo o dnevnom redu:
Nakon toga obavljeno je glasanje o dnevnom redu.
Većinom glasova "Za", i 3 glasa Protiv" usvojen je slijedeći:

Dnevni red:

1. Zastupnička pitanja;
2. Nacrt Zakona o utvrđivanju i načinu izmirenja unutarnjeg duga HNŽ/K;
3. Informacija o stanju u oblasti obrazovanja u HNŽIK;
4. Prijedlog Odluke o osnivanju Povjerenstva za europske integracije
Skupštine HNŽIK.

Nakon usvajanja dnevnog reda, jednoglasno su usvojeni i izvodi iz zapisnika sa 29.
redovne i 9. izvanredne sjednice Skupštine HNŽ/K.

AD 1. Zastupnička pitanja
Otvorena je rasprava.
U raspravi su sudjelovali: Amir Šelo, Amer Zagorčić, Adnan Velagić, Aner Žuljević,

Andrea Pehar, Elmir Šator, Ramiz Fajić, Dario Pušić, Stana Burić, Ajman Šoše i Vesna
Saradžić.

Amir Šelo
Uvaženo rukovodstvo Skupštine, drage kolege i kolegice zastupnici, članovi Vlade,

uvaženi gosti. Imam dva poslanička pitanja. Prvo poslaničko pitanje postavljam Centru za
uklanjanje mina u BiH, regionalnom uredu Mostar. "Poštovani, molim vas da mi dostavite
informaciju o trenutnoj veličini minskih sumnjivih površina u HNK-a, također dali je u toku
2018. godine planirano čišćenje istih?

Drugo poslaničko pitanje postavljam Službi za zapošljavanje HNK-a. "Molim vas da
mi dostavite podatak koliko je mladih u dobi od 18 do 35 godina sa njihovim kvalifikacijama
otišlo na rad u zemlje Evropske Unije iz HNK-a u 2017. godini?

Amer Zagorčić
Uvaženi predsjedniče, kolege zastupnici i gosti. Moje prvo pitanje: Na koji način se vrši

kontrola hrane u HNK-a, koliko je tih kontrola izvršeno u 2015., 2016. i 2017. godini, na kojim
lokacijama, nad kojim proizvodima i kakvi su rezultati analiza? Molio bi da mi se dostavi
potpuni izvještaj.

Moje drugo pitanje: Molio bi da mi se dostavi izvještaj o javnim nabavkama za 2017.
godinu Uprave za civilnu zaštitu i vatrogastvo, a što uključuje informaciju o sredstvima,
ponudama i odabranim ponuđačima.

Adnan Velagić
Poštovano skupštinsko predsjedništvo, kolege zastupnici, kolegice, gosti, pozdravljam

vas sve. Upućujem pitanje Zavodu zdravstvenog osiguranja HNK-a. "Poštovani, s obzirom na
povećani broj oboljelih koji su u potrebi da koriste lijekove statin, lijek protiv masnoće, zatim
lijekovi sartani za visok pritisak, abizol lijek za liječenje psihoza, te xarelto lijek protiv
zgrušavanja krvi, postavljam pitanje, dali je Zavod zdravstvenog osiguranja u mogućnosti da
ove lijekove stavi na esencijalnu listu lijekova? Napominjem, da su ovaj prijedlog inicirali ne
samo pacijenti nego i određeni broj ljekara, ako jeste, zamolio bi vas da ovo pitanje prihvatite
kao inicijativu da se ovi lijekovi nađu na esencijalnoj listi Zavoda zdravstvenog osiguranja
HNK-a.
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Aner Žuljević
Pošto se prvi put javljam, želio bi da pozdravim sve. la ponavljam svoje pitanje na koje

nisam dobio odgovor, a postavio sam ga na sjednicama ranije, a odnosi se na dokumentaciju
vezanu za prijem pripravnika u HNK-a, sa svim onim pratećim dokumentima koji se odnose na
rad komisije, bodovanje i naravno finalne rezultate koji su objavljeni na stranici Vlade.

Moje drugo pitanje također ide prema Vladi, da mi se dostavi, pošto sam listao sve
službene novine i nisam mogao da dođem do analitike utroška stavke iz budžeta koja se odnosi
na transfer za informisanje. Znači tražim od Vlade da mi dostavi analitiku utroška sredstava
koja se odnosi na medije, s obzirom da jedna odluka koja postoji u službenim novinama se
odnosi na dopunu odluku u kojoj se jednom od portala, da sad ne reklamiramo, odobrilo
dodatnih 10.000 KM. I naravno želio bi da pored te odluke dobijem i kriterije na bazi kojih je
Vlada donijela odluku da izvrši takvu raspodjelu.

Andrea Pehar
Moje pitanje upućeno je ministarstvu zdravstva, rada i socijalne skrbi, te Zavodu za

javno zdravstvo. Svjedoci smo izuzetno loše procjepljenosti djece, većinom zbog loše
informiranosti roditelja o istom, te me stoga zanima što se planira raditi po tom pitanju, jeli
moguće organizirati radionice, seminare, edukacije i slično za roditelje kako bismo ih potaknuli
da cijepe svoju djecu i spriječimo moguće epidemije?

Moje drugo pitanje upućeno je ministarstvu turizma i ministarstvu gospodarstva. Dali
su i na koji način, ako jesu, zaštićeni autohtoni proizvodi naše županije, vrši li se kontrola
plasmana istih na tržište, te njihove kvalitete?

I imam jednu inicijativu ministarstvu zdravstva, rada i socijalne skrbi i ministarstvu
obrazovanja, prosvjete, kulture i športa. Pokrećem inicijativu za donošenje pravilnika o
pravilnoj ishrani djece u ustanovama za odgoj djece predškolske dobi. Smatram da je
neophodno da se od najranije dobi djeca prehranjuju i prije svega uče zdravim prehrambenim
navikama.

Elmir Šator
Imam dva pitanja. ledno je za ministarstvo zdravstva, rada i socijalne zaštite, a drugo je

za kantonalni Zavod zdravstvenog osiguranja. Znači pitanje za ministarstvo zdravstva, vezano
je i u kontekstu je i budućih pregovora sindikata doktora i stomatologa i stanja materijalnog
istih kategorija, pa me zanima, dali ministarstvo zdravstva ima precizne podatke o visini plaća
rukovodnih osoba u bolnicama, te domovima zdravlja na području HNK-a, ne misleći pri tom
samo na direktorske plaće, nego i naknade drugih rukovodnih lica, šefova službi i klinika, lica
angažiranih za pružanje sofisticiranih usluga, glavnih sestara klinika, službi i odjeljenja, kao i
kompletnih ustanova, te kolike su visine naknada članova upravnih vijeća u svim zdravstvenim
ustanovama na području kantona, dali su ukinuti takozvani menadžerski ugovori u skladu
odlukom Vlade F BiH od 01.07.2015. godine, ako jesu, zašto je to u suprotnosti sa zadnjim
nalazima Poreske uprave, i šta se poduzima u vezi sa rečenim nalazima? Znači ovdje se ne radi
o karakteristikama ličnih primanja, premda kad je riječ o rukovodnim licima to se ne može
izbjeć, nego općenito da vidimo koliko se ponašamo ko pijani milijarderi, a mišljenja sam da
se dobro ponašamo u tom pravcu.

Drugo pitanje se odnosi na kantonaini Zavod zdravstvenog osiguranja. Znači na osnovu
kojeg zakonskog i podzakonskog akta ste povisili primanja ljekarima porodične medicine u
odnosu na druge ljekare, osobito govoreći o specijalistima u domovima zdravlja, pri čemu sada
dohoci jednog doktora početnika sa tek položenim državnim ispitom iznose 300 do 500 KM
više nego ljekara specijaliste, uzimajući u obzir da u porodičnoj medicini po mome mišljenju,
a mislim da sam kompetentan, vlada hronični nerad, da u 12 sati ne možete nać doktora na
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mjestu a prima po 2.500 KM u odnosu na ljekara specijalistu, recimo konkretno mog profila,
koji prima 1.800 do 1.900 KM, to je prilična razlika, pa me zato zanima, na koje će se zakonske
i podzakonske akte Zavod zdravstvenog osiguranja pozvati za ovo?

Ramiz Fajić
Pozdravljam sve prisutne u sali. Imam dva pitanja. Moje prvo pitanje upućeno je

ministarstvu zdravstva, rada i socijalne zaštite. Imajući u vidu aktuelnu problematiku zdravstva
tražim da mi dostavite informaciju dali je pokrenuta procedura potpisivanja sporazuma o
međusobnim pravima i obavezama suosnivača Sveučilišne kliničke bolnice Mostar s obzirom
da su suosnivači Federacija Bosne i Hercegovine, Hercegovačko-neretvanski kanton,
Zapadnohercegovački kanton, Kanton 10 i Srednjobosanski kanton, kao i dali su na osnovu
toga upisane promjene u sudski registar sajasno preciznim udjelima osnivača, kao i sve pravne
akte koji regulišu prava i obaveze po osnovu udjela osnivača?

A moje drugo pitanje upućeno je Upravi za civilnu zaštitu i vatrogastvo. Tražim da mi
dostavite sljedeće, koliko je Uprava za civilnu zaštitu i vatrogastvo nabavila vatrogasnih vozila,
kome su dodijeljena, kolika je ukupna cijena nabavke i koji firmama su dodijeljeni ugovori za
nabavku i to u 2015., 2016. i 2017. godini, kao i sastav komisije za nabavku za navedene
ugovore, kolika je vrijednost opremanja operativnog centra, te mi navesti pojedinačnu opremu
kojaje instalirana u operativnom centru?

Dario Pušić
Koristim priliku da postavim dva zastupnička pitanja. Prvo pitanje, Ministarstvu

prosvjete, znanosti, kulture i športa HNŽ-a, zanima me kada planirate u proceduru staviti novi
zakon o sportu HNŽ-a? Drugo pitanje, također isto ministarstvu prosvjete, znanosti, kulture i
športa, zanima me u kojoj je fazi osnivanje Športskog saveza HNŽ-a?

Stana Burić
Da mi se ne bi neko proglasio nenadležnim, ja isto pitanje postavljam rmrustru

unutarnjih poslova, ministru prometa i veza i trgovačkoj inspekciji. Svjedoci smo da svako malo
niknu pored ceste razne trgovine iz kamiona, iz prikolica, mislim da ugrožavaju i promet,
zaustavljaju se ljudi u te trgovine, pa me zanima, jesu li te trgovine registrirane, ako su
registrirane, kontrolira li ih nadležna trgovačka inspekcija, imaju li fiskalne kase, jer te trgovine
također svjesni smo ubijaju ove male regularne trgovine koje se nalaze u naseljenim mjestima,
koje plaćaju velike najmove, velike poreze, plaćaju državi sve doprinose, ako je ovo crno tržište
onda molim jedno od ovih troje, zapravo sve troje nadležnih da zaustave to.

Ajman Šoše
Evo ja sam dobio ovaj odgovor od ministarstva unutrašnjih poslova na poslaničko

pitanje sa prethodne sjednice skupštine kada sam pitao ministra kako i zbog čega do sada nije
implementirana, odnosno povedena pravo snažna i izvršna sudska presuda, a vezano za status
komesara policije HNK-a. Moram reć da nisam zadovoljan odgovorom. Dakle, ministar ovdje
nadugo i naširoko jeli opisuje nadležnosti svih organa koji su nadležni za smjenu, za
imenovanje, itd., obrazlaže presudu, postavlja ovdje jednu tezu o utvrđujućem i obavezujućem
dijelu, kaže utvrđujući dio, štaje onda utvrđeno, utvrđeno je da ono što ste radili nije zakonito,
a onaj drugi obavezujući dio je da naravno dovedete stvar u skladu sa zakonom. I to je vrlo
jednostavna stvar. A ovdje se sad odgovornost prebacuje na Vladu, na nezavisni odbor, na nas
iz Skupštine koji nismo još formirali nezavisni odbor za izbor i reviziju, što je tačno jer tu kao
član ove Skupštine i kao član komisije prihvatam odgovornost, međutim onaj prvi dio koji je

10



najbitniji jeste izvođenje iz prava čovjeka koji se tamo nalazi već duži vremenski period
nezakonito. Nema potrebe da prebacujete odgovornost na bilo koga, vi ste na potezu i vama ne
treba apsolutno nikakav akt deklarativne prirode jer imate pravo snažnu i izvršnu sudsku
presudu. Prema tome, danas tražim da mi se ovo pojasni i dodatno pitam ministra, na osnovu
kojeg akta je Iliju Lasića uveo u prava iz radnog odnosa, odnosno uspostavio mu radno-pravni
status u onom periodu prije, evo više od tri godine? I ako je to ona nezakonita i ništavna odluka
nezavisnog odbora, onda vas pitam, kako vam je nezakonita i ništavna odluka bila dovoljna za
uspostavu radno-pravnog statusa, odnosno za uvođenje čovjeka u prava iz radnog odnosa, a
pravosnažna i izvršna sudska presuda vam nije dovoljna da biste nekoga izveli iz prava iz
radnog odnosa?

Vesna Saradžić
Ja sam na prošloj sjednici, prošloj redovnoj sjednici, postavila dva pitanja, odnosno

tražila sam analizu novonastalog stanja na područjima koja su bila obuhvaćena požarom, tražila
sam to od Uprave za civilnu zaštitu i vatrogastvo i moram reći da sam u najmanju ruku
iznenađena odgovorom jer oni kažu da nisu nadležni i da to mogu raditi same nadležne situacije
i gdje na kraju ovaj je navedeno da svake godine prije požarne sezone Uprava za civilnu zaštitu
i vatrogastvo HNK-a donosi preporuke za provođenje preventivnih mjera zaštite od požara, s
tačno preciziranim nosiocima aktivnosti i zadacima. Tako da mi nije jasno na osnovu čega
donose preporuke ako nisu nadležni za izradu analize, a svi znamo da smo imali veliki broj
požara u prošloj sezoni u HNK-a.

Moje drugo pitanje se odnosilo, odnosno bila je inicijativa upućena prema Vladi s
obzirom na jako tešku situaciju, odnosno stanje vezano za naše šume na području HNK-a. I s
obzirom da zakon o vladi, član 3, stav 2, definiše da vlada upravlja imovinom u vlasništvu
kantona, ako zakonom drugačije nije određeno, ondaje bilo ovaj logično da vlada izradi akcioni
plan u smislu zaštite i gospodarenja šumama s obzirom da nemamo ni zakon na kantonalnom
ni na federalnom nivou. Međutim, odgovor koji sam dobila od Uprave za šumarstvo, navodi se
da šumarska inspekcija trenutno nema zakonsku osnovu na osnovu koje bi podnosila prekršajne
naloge i prekršajne prijave za prekršaje učinjene u smislu postojanja osnovane sumnje u
počinjenje prekršaja bespravnog prijevoza drveta i neposjedovanja potrebne propisne
dokumentacije o porijeklu i vlasništvu drveta jer trenutno ni jednim važećim zakonom nije
regulisano kako ta dokumentacija treba da izgleda, i još navode da realan problem u otkrivanju
takvih krivičnih djela predstavlja pored činjenice da u našem kantonu trenutno rade samo dva
šumarska inspektora i činjenica da su takva krivična djela vrlo teško dokaziva jer se obično
dešavaju u udaljenim područjima. Ja na osnovu ovog odgovora kojeg sam dobila od Uprave za
šumarstvo i od inspektorata šumarsko-Iovne inspekcije postavljam pitanje Vladi, znači li to da
je ovo znak da svi možemo krenuti u šumu sjeć bespravno drva i da niko neće za to odgovarati
jer nema zakona ni kantonalnog ni federalnog niti uredbi po kojima će počinioci takvih
krivičnih djela biti sankcionisani.

I samo još jedno pitanje, vezano za požar u Salakovcu gdje je zapaljena kuća, ja
postavljam pitanje ministarstvu unutrašnjih poslova, šta je poduzeto po tom pitanju, kakva su
saznanja zbog svojevrsnog nemira koji je prisutan kod stanovništva povratnika srpske
nacionalnosti?

Predsjedavajući Skupštine HNK Šerif Špago zaključuje raspravu po prvoj točki
dnevnog reda.
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AD 2. Nacrt Zakona o utvrđivanju i načinu izmirenja unutarnjeg duga HNŽIK
Uvodno izlaganje dao je Vejsil Cokoja, pomoćnik ministra financija u Vladi HNŽ/K:
Otvorena je rasprava.
U raspravi nije nitko sudjelovao.
Predsjedavajući Skupštine predložio je slijedeći Zaključak:
"Da se prihvaća Nacrt Zakona o utvrđivanju i načinu izmirenja unutarnjeg duga

HNŽIK-a kao dobra osnova za izradu prijedloga zakona.
Ostavlja se rok od 7 dana zastupnicima da dostave dodatne prijedloge u pisanom

obliku."
Obavljeno je glasanje.
Nakon glasanja konstatirano je daje ovaj Zaključak jednoglasno usvojen.

AD 3. Informacija o stanju u oblasti obrazovanja u HNŽ/K
Uvodno izlaganje dao je Rašid Hadžović, ministar obrazovanja, nauke, kulture i športa

u Vladi HNŽ/K.
Otvorena j e rasprava.
U raspravi su sudjelovali: Đuro Prkačin, Adnan Velagić, Sevjdalija Gušić ispred

doktoranata Univerziteta .Džemal Bijedić", Amer Zagorčić, Zoran Krešić, Zijat Mušić, Zlatko
Hadžiomerović, Edin Idrizović predsjednik Aktiva direktora osnovnih škola koje rade po
nastavnom planu i programu na bosanskom jeziku, Vesna Saradžić, Aner Žuljević, Stana Burić,
Andrea Pehar, Anel Kljako, Amir Šelo, Ivona Raguž, Tomislav Martinović, Ajman Šoše i i
Šerif Špago.

Rašid Hadžović, ministar obrazovanja, nauke, kulture i športa u Vladi HNŽ/K je
odgovorio na određena pitanja.

Predsjedavajući Skupštine Šerif Špago dao je napomenu da svi zastupnici Imaju
mogućnost da u narednih 7 dana dostave eventualno dodatne prijedloge zaključaka, koje će
Kolegij zajedno sa Povjerenstvom za obrazovanje, nauku i kulturu sagledati i za narednu
sjednicu Skupštine predložiti zaključke koje bi trebalo usvojiti.

AD 4. Prijedlog Odluke o osnivanju Povjerenstva za europske integracije Skupštine
HNŽIK

Obrazloženje je dao Šerif Špago.
Otvorena je rasprava.
U raspravi nije nitko sudjelovao.
Obavljeno je glasanje.
Nakon glasanja konstatirano je da Prijedlog Odluke o osnivanju Povjerenstva za

europske integracije Skupštine HNŽ/K jednoglasno usvojen.
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